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Schermerhorn met als bij-
naam de Doom, stond bekend
als de rode dominee gezien zijn
antimilitaristische en christen-
anarchistische opvattingen.
Drie jaar geleden werd in de Fe-
nixkerk aan de figuur Scher-
merhorn een conferentie ge-
wijd. Tijdens de lezing gaat het
over zijn gedachtegoed met als
thema vrijheid, aldus dominee
Fokko Omta van de Fenixkerk.

Het idee voor de lezing is af-
komstig van Omta en oud-Nie-
dorper Niko Stammes die zich
ruim tien jaar geleden in Scher-

merhorn verdiepte en wat leid-
de tot de conferentie drie jaar
geleden. 

Omta kent Soetendorp als
mede-voorganger in de Am-
sterdamse Kruiskerk, waar de
rabbijn vanwege 4/5 mei ieder
jaar een preek houdt. Omta: ’Ik
kan wel zeggen zelden een zo
geïnspireerd en gedreven mens
te hebben meegemaakt als
Soetendorp. Omdat het wel
klikte, heb ik hem toen ge-
vraagd of ik, als het zo eens te
pas zou komen, een beroep op
hem mocht doen voor het een
of ander. Ik had toen nog geen
flauw idee waarvoor.’ Soeten-
dorp reageerde snel en maakte
duidelijk het graag te willen
doen.
Vanwege coronabeperkingen is
er bij de lezing ruimte voor
veertig personen. Daarnaast is
er de mogelijkheid om de lezing
online te volgen via de link :
https://youtu.be/NFj_z47DK64

Rabbijn Soetendorp houdt
eerste Schermerhornlezing
Nieuwe Niedorp ■ Rabbijn
Awraham Soetendorp houdt
op zondag 14 november in de
Fenixkerk de eerste Schermer-
hornlezing. De protestantse ge-
meente in Nieuwe Niedorp wil
met deze aanstaande cyclus
het gedachtegoed eren van de
vermaarde dominee Nicolaas
Schermerhorn die van 1894 tot
1929 in Nieuwe Niedorp stond.

Schagen ■ Leerlingen van de Aloysiusschool in Schagen
staken dinsdag tijdens Allerzielen een kaarsje op in de ka-
pel van de Christoforuskerk. Op 2 november herdenken
rooms-katholieken de overledenen.
Tijdens het bezoek werd een versierd vel in de kapel achter-
gelaten met daarop de namen van personen aan wie de
kinderen moesten denken. Zoals een opa die kort geleden
is gestorven, vertelt Suzanne Schouten, juf van groep 4a. 
Sommige kinderen vulden de naam van een overleden

huisdier in. „Het bezoek aan de kapel maakte indruk. Het
was er mooi stil en de ruimte met al die brandende kaars-
jes is prachtig. Het is mooi om stil te staan bij degenen die
er niet meer zijn en dat kinderen weten dat verdriet er mag
zijn.” 
In totaal maakten dertien groepen van de Aloysiusschool
een wandeling naar de kapel, een afstand van een paar
honderd meter en een ritueel dat jaarlijks wordt herhaald. 

FOTO MARC MOUSSAULT

ALLERZI ELEN Leerlingen Aloysiusschool steken kaarsje op in kapel 
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Rhona Wessels is de vriendin van
Mees Langelaan. Mees overleed af-
gelopen zomer geheel onverwachts.
„Hij was al vroeg met de voorberei-
dingen voor de drive thru bezig.
Kocht in april al standaards in voor
de kerstbomen. De voorbereidingen
voor zoiets gaan eigenlijk het hele
jaar door. We hebben daarom als
team geen moment getwijfeld om
dit voort te zetten.” 

Tuincentrum
Het idee voor de kerstbomen drive
thru ontstond vorig jaar bij Mees
Langelaan en collega’s werkzaam bij
de Floratuin. 

De schuur langs de parallelweg
van de N9 wordt in de zomer altijd
gebruikt voor de opslag van bollen
maar in de winter staat die goed-
deels leeg. Bovendien was er geen
tuincentrum meer in Julianadorp
waar kerstbomen konden worden
gekocht. Corona maakte er een ’dri-
ve thru’ van. 

Aan de ene kant van de schuur rijd
je naar binnen, aan de andere kant
kom je er weer uit met in de koffer-
bak een kerstboom. Het was een ex-
periment maar bleek zo geslaagd
dat er al gelijk werd nagedacht over
een vervolg. „Het is een soort uitje
voor bezoekers. Het is overdekt en je

wordt geholpen met het inladen van
de kerstboom”, verklaart Rhona het
succes.

Foto’s
„Ik was er vorig jaar zijdelings bij
betrokken maar zit nu in de organi-
satie. Op de plek van Mees”, zegt
Rhona. Aan de muur in het kantoor
van de Floratuin hangen nog ver-
schillende foto’s van hem.

„Met zijn creatieve manier van
denken, zijn bevlogenheid heeft hij
de basis gelegd waarop wij nu verder

borduren.”
Niet alleen zijn er Nordmann

kerstbomen te koop (vanaf één tot
drie meter hoog), ook zijn er kerst-
stukjes en ander decoratiemateriaal
te vinden.

„We hebben ook een cadeaupak-
ket samengesteld met een knipoog
naar Mees”, zegt Rhona. 

De verkoop begint op zaterdag 27
november. 

Voor meer informatie over ope-
ningstijden kijk op 

www.floratuin.com

Drive thru voor kerstbomen
gaat door, Mees had het
niet anders gewild
Marischka de Jager

Julianadorp ■ Het zal anders zijn
dan vorig jaar, simpelweg omdat
Mees Langelaan er niet meer bij
is. Maar de kerstbomen ’drive
thru’ gaat gewoon door. „Mees
zou het niet anders gewild heb-
ben.”
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De dijk moet toekomstbesten-
dig worden. Door klimaatveran-
dering en zeespiegelstijging
worden extreme waterstanden
tot +5 m boven NAP en golf-
hoogten tot 4,5 m (voorheen 2,5
m) op de Afsluitdijk verwacht.
De bestaande negentig jaar ou-
de bekleding van basalten ko-
lommen voldoet niet meer aan
de huidige veiligheidseisen en
is daarom aan een grootschali-
ge renovatie toe.
Pontons
Voor de nieuwe huid van de dijk
worden door de aannemer
75.000 blokken van elk 2,5 ku-
bieke meter geplaatst. Inmid-
dels liggen er er al ruim veertig-
duizend. Per dag worden meer
dan honderd blokken gegoten
in een geautomatiseerde pro-
ductiefaciliteit in de zeehaven
van Harlingen. Elk blok weegt
6500 kilo en ze worden op pon-
tons naar de Afsluitdijk ver-
voerd.

Er bestond al een in elkaar
grijpende betonnen verster-
king die Xbloc wordt genoemd,

maar voor de Afsluitdijk was
Rijkswaterstaat op zoek naar
een regelmatig en ritmisch pa-
troon. Daarom ontwikkelde
BAM Infraconsult een nieuwe
in elkaar grijpende verster-
kingsunit van beton, waarbij al-
le elementen dezelfde oriënta-
tie hebben. Deze unit wordt
een Levvel-blok genoemd. De
samenwerkende partijen op de
Afsluidijk noemen zich Levvel.
Historisch
Omdat de Afsluitdijk een histo-
risch monument is, stelde Rijks-
waterstaat een aantal eisen
aan de vormgeving en het ma-
teriaalgebruik. De nieuwe dijk-
huid heeft een golfremmende
werking. De elementen hebben
een ruwe bovenzijde en poel-
tjes waarin water kan blijven
staan, Zo kan er vegetatie in
groeien. 

Tijdens het testen van de eer-
ste modellen bleek dat er een
gat in het midden van het blok
nodig was om golfdruk te ver-
lichten. Dit gat wordt nu ge-
bruikt voor het plaatsen van de
blokken met een innovatieve
hydraulische grijper. Hierdoor is
het plaatsen (en verwijderen)
veel gemakkelijker en veiliger
dan bij traditionele betonnen
blokken.

Tienduizenden betonnen
blokken vormen nieuwe huid 
Den Oever ■ Innovatief en
klimaatbestendig zo worden de
nieuwe betonnen blokken ge-
noemd die op de Afsluitdijk ge-
legd worden. De elementen zijn
speciaal voor de 32 kilometer
lange dijk ontworpen. 

Mees Langelaan en zijn opa tijdens de kerstbomen drive thru vorig jaar
. ARCHIEFFOTO

Het zijn maar zeven nieuwe wonin-
gen, maar ze houden de fracties in
de gemeenteraad van Schagen flink
bezig. De raad is enorm verdeeld
over het bouwplan. Uiteindelijk
stemden dinsdagavond zestien van
de 29 aanwezige raadsleden voor het
bestemmingsplan dat de bouw van
de nieuwe huizen mogelijk maakt.
De andere dertien (Jess Lokaal,

GroenLinks, Duurzaam Schagen,
Seniorenpartij, SP, D66 en twee le-
den van de PvdA) stemden tegen.

Het bouwplan is zo omstreden
omdat de villa’s midden in het lan-
delijk gebied komen te staan, aan de
Nes vlak buiten Schagen. En daar-
mee zouden ze de gemoedelijke
lintbebouwing verstoren, aldus de
tegenstanders. 

Buren
Die zitten niet alleen in de raad,
maar wonen ook naast het beoogde
bouwperceel. Buren zijn fel tegen
het nieuwe villawijkje naast hun
deur. Ze vinden dat het plan afbreuk
doet aan de kenmerkende lintbe-
bouwing aan de Nes. Het bewuste

agrarische perceel is in 2015 gekocht
door de firma Houtenbos. Het plan
om er zeven villa’s te bouwen kwam
er omdat er op het terrein van het

boerenbedrijf al lange tijd een ille-
gaal (open) mestbassin ligt, een om-
dijkte bak waarin mest wordt opge-
slagen. Het bassin kan niet worden
gelegaliseerd. Vervanging door een
grote mestsilo stuitte op bezwaren

van de omwonenden, waarna in
overleg met de gemeente werd be-
sloten dat het boerenbedrijf van
Houtenbos zou worden verplaatst
(naar Schagerbrug) en op de plek
aan de Nes huizen zouden komen. 

Buitengebied
Burgemeester en wethouders den-
ken dat dit kan via de zogeheten
ruimte voor ruimteregeling, een
provinciaal instrument om verloe-
derende agrarische bebouwing in
het buitengebied te saneren en te
vervangen door woningen.

Maar volgens onder meer de frac-
tie van D66 krijgt de gemeente
straks de kous op de kop. Het bouw-
plan zou veel te uitgebreid zijn, on-

der de provinciale regeling mogen
op een verlaten boerenterrein maxi-
maal drie nieuwe huizen worden
gebouwd, aldus de fractie. De pro-
vincie heeft bezwaar gemaakt tegen
het bouwplan, Noord-Holland
vindt het plan te omvangrijk. 

Nu de gemeenteraad van Schagen
heeft besloten het plan alsnog goed
te keuren, ligt het voor de hand dat
gemeente en provincie elkaar voor
de rechter treffen, voorspelt D66. En
dat gaat voor Schagen niet goed uit-
pakken, vreest de fractie. 

Een voorstel van D66 om als ge-
meente de gronden van het agra-
risch bedrijf aan te kopen, om zo uit
de impasse te komen, haalde het
niet.

Marten Visser

Groen licht voor zeven villa’s aan de Nes

De huizen zouden
de lintbebouwing
aan Nes verstoren

Schagen ■ Mogen er zeven villa’s
komen aan de Nes? Ja, zegt een
meerderheid van de Schager ge-
meenteraad. Maar de provincie
gaat er een stokje voor steken,
denken de tegenstanders.

Wieringerwerf ■ Bij binnenkomst
word je verwelkomd door vrolijke
boeketten en het gezellige team.
Vanwege het enthousiasme vanuit
het dorp hebben ze gelijk een druk-
ke ochtend bij Thuis, en zoals dat
vaak gaat op een eerste dag verloopt
niet alles gelijk soepel. ,,We zijn al
de hele ochtend betaalverzoeken
aan het sturen omdat het pin-appa-
raat niet werkt’’, vertelt eigenaresse
Miranda Sudmeier. Zo ook bij de
volgende klant, die eigenlijk niet
weet hoe het met betaalverzoeken
werkt. Maar dat geeft niets, vanwe-
ge het oude vertrouwde dorpsgevoel
geeft bloemiste Annelies Bezuijen
aan dat de klant gewoon later op de
dag terug mag komen om te beta-
len. 

Bloemenwinkel Thuis was al een
bekende naam onder de mensen in
het dorp, ze hebben namelijk ook
een filiaal in Middenmeer. ,,Mid-
denmeer blijft onze luxere winkel,
waar we bijvoorbeeld ook theekrui-
den verkopen, hier houden we het
vooral bij bloemen en planten’’, ver-
telt Miranda ,,Maar er was veel
vraag naar een winkel hier in Wie-
ringerwerf.’’

Boeketjes
,,Er zijn deze ochtend al heel wat
boeketjes geplunderd’’, vertelt An-
nelies, die druk bezig is met het bij-
maken van boeketten. Ook komen
er mensen uit de buurt langs om de

dames te feliciteren met de opening.
,,Ik ben gek op bloemen, dus ik was
blij verrast dat ze een winkel gingen
openen hier’’, vertelt Riet Gaaster-
land enthousiast. ,,We gingen wel-
eens naar Middenmeer, maar aange-
zien dat wel even verder is kochten
we onze bloemen vaak bij de super-
markt. Maar een echte bloemenwin-
kel is toch wat specialer.’’

,,We wilden een gezellige sfeer en

een Thuis-gevoel creëren, dat is vol-
gens mij wel gelukt’’, zegt Miranda.
Dat de winkel vandaag is openge-
gaan is wel een strategische keuze
geweest. ,,Nu was het juiste mo-
ment aangezien de Deen dicht is ge-
gaan. We hadden twee weken de
tijd’’, vertelt Miranda ,,Dankzij mijn
hardwerkende team hebben we het
voor elkaar gekregen, hierna heb-
ben ze wel een vakantie verdiend.’’

REPORTAGE Waar Deen Supermarkten sluit, opent bloemenwinkel Thuis juist de deuren

Vrolijke boeketten in
centrum Wieringerwerf
Zodra je de Sternstraat
inloopt zie je al meerde-
re mensen lopen met
mooie bloemen in hun
handen. Wieringerwerf
heeft het een aantal jaar
moeten missen, maar
vandaag was het dan
zover. Een bloemenwin-
kel is geopend in het
dorp. 

Sinone Bruin

Miranda Sudmeier blij aan het werk. FOTO MARC MOUSSAULT

❜❜Er was veel vraag naar een winkel
hier in Wieringerwerf


